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کنایه تند رشیدی کوچی به دولتمردان:
طوری به مردم امید ندهید که مسخره تان کنند

رشــیدی کوچی با انتقاد از تصویرنمایی دولتی ها از شرایط خوب اقتصادی علی 
رغم وضعیت معیشــتی مردم، گفت: اگر می خواهیم به مردم امید بدهیم نباید 

طوری باشد که فردا ما را مسخره کنند.
به گزارش اقتصاد 100، جلال رشیدی کوچی، نماینده مرودشت با اشاره به اینکه 
در شــرایط فعلی اقتصاد، حال مردم اصلا خوب نیســت گفت: با تغییر آدم ها و 
مهره ها اتفاق خاصی رخ نمی دهد بلکه باید ساختارها تغییر کرده و متحول شود.
عضو کمیســیون امور داخلی و شــوراها افزود: با روش های فعلی رئیس جمهور 
یک هفته قبل از اینکه به این سمت برسد می آید می گوید من شرایط را درست 
می کنم و فرد قبلی عرضه نداشــته، ولی وقتی خودش وارد این ساختار می شود 

می بینیم که آنطور که وعده داده عمل نمی کند.
وی در پاسخ این سوال که چرا کارنامه ای که دولت از خود ارائه می کند حاکی از 
شرایط خوب اقتصادی است گفت: مخالفم، اگر می خواهیم به مردم امید بدهیم 

نباید طوری باشد که فردا ما را مسخره کنند.
عضو کمیســیون امور داخلی و شــوراها تصریح کرد: الان کاملا مشخص است 
که وضعیت اقتصادی خراب اســت، با صحبت های کلیشــه ای حال مردم خوب 

نمی شود.

نامه یک نماینده مجلس به آملی لاریجانی
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس در نامه ای به رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، خواستار حضور نماینده هیات عالی نظارت در این کمیسیون درباره بررسی 

طرح ساماندهی استخدامی کارکنان دولت شد.
بنابر گزارش تســنیم، ولی اسماعیلی، رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس؛ در 
نامه ای به آملی لاریجانی، رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، خواستار حضور 
نماینده هیات عالی نظارت، در کمیسیون اجتماعی برای رفع ایرادات هیئت عالی 

نظارت مجمع درباره طرح ساماندهی استخدامی کارکنان دولت شد.
متن نامه اسماعیلی، رئیس کمیســیون اجتماعی به آیت الله آملی لاریجانی به 

شرح ذیل است:
حضرت آیت الله آملی لاریجانی

رئیس محترم مجمع تشخیص مصلحت نظام
سلام علیکم

احتراما همانطور که مســتحضرید در مصوبه اخیر مجلس شــورای اسلامی در 
راســتای رفع ایرادات شورای محترم نگهبان پیرامون طرح ساماندهی استخدام 
کارکنان دولت، تمامی ایرادات شورا مرتفع و صرفا ایرادات هیات عالی نظارت بر 
سیاست های کلی نظام باقی مانده است، لذا خواهشمند است با عنایت به اهمیت 
طرح مذکور و کثرت مخاطبان و ذینفعان این طرح در کشــور، دستور فرمایید 
نماینده محترم هیات عالی نظارت بر سیاست های کلی نظام در جلسه ای که به 
همین منظور در روز یکشنبه مورخ 1403/01/26 راس ساعت 15:30 در محل 

کمیسیون اجتماعی تشکیل می شود حضور بهم رسانید.

انتقاد عباس عبدی از بازگشت کاظم صدیقی 
به نماز جمعه

عباس عبدی به حضور دوباره کاظم صدیقی در نماز جمعه واکنش نشان داد.
عباس عبدی، فعال سیاســی اصلاح طلب، با انتشــار تصاویری از نماز جمعه 
تهــران، به حضور کاظم صدیقی به عنوان امام جمعه انتقاد کرد و در شــبکه 
اجتماعی ایکس نوشــت: »اگر از این تصویر درس نگیرند و تغییر خط مشــی 
نداده و عذرخواهی نکنند، آنگاه باید پرسید آیا اتفاق دیگری هست که برایشان 

درس آموز باشد؟ با کدام مردم می خواهید به تقابل با دیگران بروید؟«

واکنش متفاوت زیباکلام به حضور صدیقی
در نماز جمعه

فعال سیاســی اصلاح طلب در توئیتی نوشت: آمدن یا نیامدن جناب صدیقی 
تغییــری در اکثریــت بوجود نمــی آورد. اقلیت هم که ملاک شــان نظام و 
تصمیماتش اســت و بس. صادق زیباکلام فعال سیاسی اصلاح طلب به حضور 
کاظــم صدیقی به عنوان امام جمعه تهران واکنش نشــان داد و در شــبکه 
اجتماعی ایکس نوشــت: اگر از منظر نظام به موضوع حجت الاسلام صدیقی 
بنگریم، بازگشــت ایشان کاملا قابل فهم است. نظام مدت هاست متوجه شده 
که طرفدارانش محدود شــده اند به یک اقلیت و جایگاهی میان اکثریت ندارد. 
آمدن یا نیامدن جناب صدیقی تغییری در اکثریت بوجود نمی آورد. اقلیت هم 

که ملاک شان نظام و تصمیماتش است و بس.

چشم انداز استراتژیک ناتو
 برای گسترش میدان عملیات

ادامه از صفحه 1
ناتو به عنــوان محصولی غربی، بازتــاب تفکر نهادگرایانه ای اســت که بر 
پایه های دیپلماسی چندجانبه اســتوار است. دیپلماسی چندجانبه، در تحول 
و تطوّر مناســبات دیپلماتیک، در دو قرن گذشــته، رشد و توسعه یافته و در 
حوزه های تخصصی، از حوزه صنعتی گرفته تا حوزه نظامی متمرکز شده است.

ناتو، در این نگاه، در حال حاضر، جمع ســی ودو کشــور نیست بلکه نهادی 
چندجانبه است که خود تبدیل به بخشی از ماهیت، هویت و جهت گیری غرب 
در یکپارچگی آن می باشــد. اما این چندجانبه گرایی را بدون پیوند ساختاری 
غرب با نظامی گری نمی توان شناخت. رشد و بقای غرب، رابطه ای درهم تنیده 
با نظامی گری دارد که به نوبه خود به اقتصاد سیاســی کنشگری نظامی شکل 

داده است.
ناتــو، در عیــن حال، مخصوصاً در شــرایط کنونی، علی رغــم جا افتادگی 
نهادگرایانه، با چالش های متعددی روبروست که در بحران جنگ اوکراین خود 
را نشــان می دهد. در قلب و محور این چالش هــا، دوگانه آمریکایی و اروپایی 

برجسته است.
بی تردیــد بار نظامــی ناتو بر دوش آمریکا می باشــد و همانگونه که بحران 
اوکراین نشــان داد، اروپا به تنهایی از عهده چالش نظامی روســیه برنمی آید. 
ولی آیا آمریکا، حاضر به رویارویی مستقیم با روسیه برای حفظ اروپا می باشد؟ 
معطــل ماندن تصویب 60 میلیارد دلار کمک نظامی ایالات متحده به اوکراین 
در کنگره آمریکا به خاطر تنش های حزبی در آن کشور و از همه مهم تر، شبه 
برآمدن احتمالی ترامپ در کاخ ســفید و فاصله گرفتن آمریکای دوران جدید 
او از ناتو، تکانه های جدّی برای این نهاد چندجانبه است. به عبارت دیگر پیوند 
خوردن سرنوشت و کیفیت نهایی ناتو با سیاست های داخلی در ایالات متحده 
و کشورهای اروپایی، چالش کم اهمیتی قلمداد نمی شود. به همین دلیل است 

که ایده اروپایی کردن فرماندهی ناتو، مخصوصاً در ایام اخیر زمزمه می شود.
هــر چه هســت هفتاد و پنج ســالگی ناتو، به عنوان نهــادی چندجانبه و 
نظامی گرا، در خور تأمل اســت. اغراق نیســت اگر گفته شود که ناتو، جزئی از 
هویت غرب و کنشــگری مجموعه کشــورهای غربی می باشد و بدون شناخت 
ناتو، تصویر کلان و اســتراتژیک از ماهیت غرب در نظــام بین المللی معاصر، 

متصور نیست.

مجلس

سوشیال

یادداشت

رئیس بنیاد امید ایرانیان گفت: در حالیکه مردم 
با مشــکلات عدیده معیشتی رو به رو هستند، 
نظام تصمیم گیر برخی مسائل غیر ضروری را 
در اولویت قرار می دهد و باعث رو درویی مردم 

با یکدیگر می شود.
بــه گزارش ایلنا، محمدرضا عــارف در جریان 
ســفر به یــزد در دیدار باجمعــی از نخبگان، 
فعالان سیاســی و مدیران سابق این استان با 
تبریک عید سعید فطر و آرزوی قبولی طاعات 
و عبــادات هموطنان با اشــاره به حمله رژیم 
صهیونیستی به ساختمان متعلق به کنسولگری 
ایران در دمشق و تســلیت شهادت جمعی از 
فرماندهان سپاه پاسداران گفت: دولت نتانیاهو 
به خاطر انبوه مشــکلاتی که با آن دســت به 
گریبان است راهی برای خود جز جنگ افروزی 
در منطقه نمی بیند و به همین دلیل جمهوری 
اسلامی ایران باید با تدبیر و تمامی ملاحظات 
به گونه ای عمل کند که در دام جنگ افروزی 

نتانیاهو نیفتد.
کشور نباید در ورطه جنگ بیفتد

وی با اشــاره به فشــار افکار عمومی به دولت 
نتانیاهو، تصریــح کرد: دولتمــردان غربی به 
خاطر اینکه مردم کشورشــان علیه اســرائیل 
دائما تظاهرات می کنند، تحت فشــار هستند 
و رویکردشان نسبت به نتانیاهو در حال تغییر 
اســت و نظام تصمیم گیر در کشــورمان باید 
از چنیــن فرصت هایی با بهره گیــری از توان 

دیپلماسی خود استفاده کند .
نباید تحت تاثیر تندروها قرار گرفت

رئیس بنیاد امید ایرانیان با اشــاره به موقعیت 
حســاس ایران در منطقه، تاکیــد کرد: تمام 

تلاش مســئولان باید این باشــد که کشور در 
ورطه جنگ نیافتد چرا که هنوز بعد از گذشت 
سال ها از پایان جنگ تحمیلی همچنان در حال 
پرداخت هزینه های مالی و معنوی آن هستیم 
و به همین دلیل مســئولان نیایند تحت تاثیر 
تندروهایی در داخل کشور قرار بگیرند که خود 
هیچ نقشی در ۸ سال جنگ تحمیلی نداشتند 

و با الفبای جنگ هم آشنایی ندارند.

فاصله مسئولان با مردم مساوی شکست
وی بر ضــرورت وحدت و همدلــی در داخل 
کشور در شرایط خطیر فعلی تاکید کرد و گفت: 
تجربــه تاریخی ثابت کرده اســت هرگاه بین 
مردم و مســئولان و آحاد ملت وحدت و وفاق 
حاکم بود توانســتیم دست برتر را در معادلات 
منطقه ای داشته باشــیم و هر گاه مسئولان با 
مردم فاصله گرفتند بی شک با شکست مواجه 

شدیم. عارف در همین زمینه خاطرنشان کرد 
: این تلقی در بین افکار عمومی شــکل گرفته 
است که مسئولان مردم را فقط برای حضور در 
مناسبت ها و مشت های گره کرده می خواهند 
در حالیکه این مشــت های گره کرده باید باز 
شــوند و دســت برادری و همدلی به هم داده 

شود.
وی با انتقاد از محور قرار گرفتن برخی مسائل 

حاشیه ای در کشــور، گفت: جای تاسف است 
در حالیکه مردم با مشــکلات عدیده معیشتی 
رو به رو هستند نظام تصمیم گیر برخی مسائل 
غیر ضرور را در اولویت قرار می دهد و باعث رو 

درویی مردم با یکدیگر می شود.
مردم با هیچ کسی تا ابد عقد اخوت نمی بندند

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با بیان 
اینکه اگــر مردم ببینند مســئولان و تریبون 
داران بویــژه روحانیــت در گفتار و عمل خود 
دچار تناقض هستند و سبک زندگی شان مغایر 
آن چیزی اســت که وعــظ و خطابه می کنند 
باعث رویگردانی شــان از نظام می شود، تصریح 
کرد : مردم زمانی پای کار نظام هســتند که از 
مسئولان و تصمیم گیرندگان صداقت در عمل 
و گفتار ببینند در غیر این صورت مردم با هیچ 

کسی تا ابد عقد اخوت نمی بندند.
وی همچنین با اشــاره به ظرفیت های عظیم 
نیروی انسانی کارآمد در استان یزد از به حاشیه 
رفتن نخبگان این اســتان اظهار نگرانی کرد و 
خواســتار میدان دادن مســئولان به نخبگان 
یزدی شد . گفتنی اســت محمدرضا عارف در 
جریان ســفر به یزد با حضور در بیمارســتان 
فرخی یــزد از مجروحان حادثه تروریســتی 
راسک عیادت کرد. وی همچنین با حضور در 
مراسم بزرگداشت حجت الاسلام سید محمد 
موسوی زاده از علمای برجسته استان یزد یاد 
و خاطره ایشــان را گرامی داشــت و با صدور 
پیام تســلیتی به همین مناسبت ضمن اشاره 
به ویژگی های برجسته آن عالم دینی خواستار 
الگو قرار گرفتن سبک زندگی ساده زیستانه آن 

روحانی از سوی روحانیت شد.

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 
مقام معظم رهبری در طول ســالیان گذشته 
تذکراتــی به صــورت خصوصی بــه مجالس 
گذشــته می داد، اما مجلــس یازدهم از رهبر 

انقلاب پنج اخطار علنی گرفت. 
به گزارش ایلنــا، محمدرضا باهنر در همایش 
شورای وحدت با عنوان »وحدت برای تحول« 
گفــت: مجلس بایــد یک مقــداری به اصول 
بپردازد تا بتواند کار اساســی انجام دهد. امید 
داریم در این 2۸ سال که کار را خراب کردیم 
عزیزانی که در دوره جدید حضور دارند بتوانند 
کار درست انجام دهند. بر اساس فرموده رهبر 
انقلاب مجلس باید مســیری طراحی کند تا 

دولت بر آن مسیر طراحی شده راه بپیماید. 
وی افــزود: مــا برنامــه هفتــم را در مجمع 
تشخیص مصلحت بررسی کردیم، رهبر انقلاب 
سیاست های آن را ابلاغ کرد و مجلس یازدهم 
آن را تصویب کرد. امیدواریم آن اتفاق رخ دهد. 

یکی از مصوبات برنامه هفتم رشــد اقتصادی 
هشت درصد بود. در طول چهل سال گذشته 
آمار تولید کشــور 2 برابر و اما آمار مصرف 5 
برابر اســت. زمانی که تولید بر مصرف پیشی 
بگیرد مشکلات حل خواهد شد. اما اگر مصرف 
نسبت به تولید جلوتر باشــد این مسیر ادامه 
دارد. باهنر با تاکید بر اینکه متاسفانه مجالس 
ما می خواهند مشــکلات را عاطفی حل کنند 
و با این عاطفی کردن فقط می توان مشکلات 
را برای دو روزه حل کرد افزود: باید مشــکلات 
را ریشــه ای حل کرد. وقتی حقوق کارگر 5۹ 
درصــد افزایــش یافت باعث شــد 20 درصد 

کارگران اخراج شوند.
این فعال سیاســی اصولگرا تصریــح کرد: 3 
میلیــون تومان پول خریــد پراید در دهه ۸0 
تبدیــل به خرید موبایل در دهه ۹0 و امروز به 
خرید دو وعده غذا در رستوران شده است. ما 
امروز با نفت بشــکه ای ۹0 دلار سالیانه 2۷0 

میلیارد دلار انرژی مصــرف می کنیم. وظیفه 
انرژی رفاه است، اما ما رفاه ایجاد نمی کنیم.

باهنر افزود: در راســتای فرموده رهبر انقلاب 
مبنی بر سیاست استفاده از دریا اینکه بگوییم 
اســتفاده ما از دریا صفر است حرف بیهوده ای 
نیست. اگر برای ناترازی مصرف انرژی، سیستم 
بانکی و صنــدوق بازنشســتگی راه حل پیدا 
کنیم مشکلات حل خواهد شــد. از سال ۸4 
موسســات مالی غیردولتی ایجاد شد که چهار 
شــرکت آن از جمله گل گهر سیرجان، فولاد 
مبارکه، چادر ملو و ستاره خلیج فارس است که 
چهل درصد سرمایه برای این شرکت ها است. 
IRI این شرکت ها یعنی سود سالیانه اقتصادی 
منهای تورم، بالای 60 درصد اســت. اگر این 
آمار درباره شــرکتی در کشور خارجی بیش از 
۷ درصد باشــد می گویند خبری است. انرژی 
این شرکت ها رایگان است. آب رایگان است و 

آلودگی ایجاد می کنند. 

وی تصریــح کرد: مقام معظم رهبری در طول 
سالیان گذشته تذکراتی به صورت خصوصی به 
مجالس گذشته می داد، اما مجلس یازدهم  از 
رهبر انقلاب پنج اخطار علنی گرفت. دو اخطار 
این بود که در کار اجرایی دخالت نکنند. برخی 
از نمایندگان برای حــوزه انتخابیه در انتخاب 
فرماندار، اســتاندار و این ها دخالت هایی دارند 

که باعث شــده تــا اصل نظــارت نمایندگان 
خدشه دار شــود. برخی نمایندگان روی کاغذ 
چیزی می نویسند اما در پشت کاغذ چیز دیگر 
می نویسند. به طور مثال در استیضاح یکی از 
وزرا 60 نفر از نمایندگان موافق استیضاح بودند 
اما بعد از اتفاقی که در آن وزارتخانه افتاد باعث 

شد کل امضا کنندگان به ۸ نفر برسد.

یک نماینده مجلــس گفت: باید هر کســی ارز خریداری 
می کنــد اطلاعاتش در اختیار دولت باشــد و به اصطلاح از 
ظرفیــت قوانین مانند قانون مالیات بر عایدی بر ســرمایه 

استفاده شود و درآمدهای بادآورده مشمول مالیات شوند.
جعفر قادری در گفت وگو با ایلنا، درباره نوسانات قیمت ارز 
و سکه در طول تعطیلات ســال نو و عید فطر و این که آیا 
مجلس می تواند راهکاری برای جلوگیری از افزایش قیمت 
ارز و ســکه ارائــه دهد، گفت: تغییرات نــرخ ارز متاثر از 2 
موضوع اســت؛ یکی بحث تراز پرداخت ها و دیگری تفاوت 

تورم داخلی و خارجی.
این نماینده مجلس شــورای اســلامی با بیان این که فکر 
می کنم ما از لحاظ درآمدهای ارزی مشکلی نداشته باشیم و 
بتوانیم تقاضا برای ارز مواد اولیه و کالای های ضروری مورد 
نیاز را تامین کنیم، یادآور شد: مواقعی که انتظارات تورمی 
شکل می گیرد مانند وقتی عامل سیاسی، اجتماعی یا عامل 
اقتصادی به وجود می آید این مســائل روی تقاضا برای ارز 

تاثیر می گذارد.

وی ادامــه داد: در این شــرایط دولت بایــد تلاش کند و 
ابزارهایی را به کار گیرد که نقدینگی  را به ســمت و سویی 
ببرد و درآمد مناســب داشته باشــد و دقیقا بتواند قدرت 
خرید درآمدها را حفظ کند. در این شــرایط به نظر من با 
باز کردن راه مشارکت مردم در عرصه تولید می توان به این 
رویه کمک کرد. قادری یادآور شد: کارهایی هم در گذشته 
انجام شده است، شاید اگر سود سپرده ها افزایش پیدا کند 
ایــن هم بتواند یک بخش نقدینگی را هدایت کند. در حال 
حاضر ما در شرایطی هستیم که پرداخت هایمان به گونه ای 
است که هم می توانیم ارز مورد نیاز جامعه را تامین کنیم و 
هم این که تورم به اندازه ای کاهش پیدا کرده اســت. اما در 
مجموع تحث تاثیر این 2 عامل یعنی توان پرداخت و تفاوت 
نرخ تورم داخلی و خارجــی انتظاراتی را برای افزایش نرخ 

ارز فراهم می کنــد. وی در ادامه افزود: زمانی که یک عامل 
بیرونی و یا شوک خارجی وارد بازار می شود، مانند تنش ها 
و حساسیت هایی که بین ما رژیم اشغالگر قدس اتفاق افتاده 
است، دل نگرانی در جامعه ایجاد می کند و از ترس افزایش 

قیمت ارز همه متقاضی خرید ارز می شوند.
وی اظهار داشــت: باید هر کســی ارز خریــداری می کند 
اطلاعاتش در اختیار دولت باشــد و به اصطلاح از ظرفیت 
قوانین مانند قانون مالیات بر عایدی بر سرمایه استفاده شود 
و درآمدهای بادآورده مشــمول مالیات شوند و اگر این کار 
انجــام گیرد، تقاضای های موجود برای ســفته بازی از بازار 
خارج می شــود و افراد برای حفظ قدرت خریدشــان سراغ 

خرید ارز نمی روند.
بــه گفته قــادری راه دیگری کــه وجــود دارد حمایت از 

سپرده گذاری ارزی است، یعنی همین ارزی که افراد می روند 
برای حفظ قدرت خریدشان تقاضا و خریداری می کنند اگر 
در سیســتم بانکی سپرده گذاری شــود، و از آن طرف به 
عنوان وثیقه قرار گیرد و مردم بتوانند از این سپرده گذاری 
ارزی شــان برای دریافت تسهیلات به منظور تامین سرمایه 
ثابت و سرمایه در گردش واحدهای تولیدی استفاده کنند، 
ترغیب می شــوند که ارز خود را بیاورند دوباره وارد چرخه 
تولید کنند. باید بتوانیم دوباره تنوع ارزی ایجاد کنیم، تنوع 

ارزی در حقیقت تراز پرداخت هایمان را مثبت می کند.
این نماینده مجلس شــورای اســلامی درباره این که برخی 
عنوان می کنند با افزایش نرخ ارز و سکه باید تیم اقتصادی 
دولت تغییر کند گفت: من فکر می کنم بیش از آنکه تغییر 
افراد بتواند به حل مشــکلات کمک کند با تغییر رویکردها 
و به کارگیری سیاســت هایی که بتواند به مردم نســبت به 
آینده اطمینــان دهد می توان مشــکلات را حل کرد زیرا 
 تفاوت تــورم داخلــی و وضعیت توان پرداخــت می تواند 

روی نرخ ارز تاثیر بگذارد.

محمدرضا عارف تشریح کرد

مردم درگیر مشکلات معیشتی، اولویت تصمیم گیران مسائل غیرضروری 
همه تلاش مسئولان باید این باشد که کشور در ورطه جنگ نیفتد

محمدرضا باهنر تشریح کرد

5 اخطار علنی رهبر انقلاب به مجلس یازدهم

پیشنهاد یک نماینده مجلس به دولت رئیسی:

دولت به جای تغییر افراد، تغییر رویه دهد

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس تاکید کرد: هر 
اقدام و برگزاری جلسه ای در مجموعه حاکمیت اعم از 
مجلس و دولت و نهادهای دیگر باید منتهی به باز شدن 

گرهی از زندگی مردم و پهن تر شدن سفره شان شود.
به گزارش ایســنا، حجت الله فیروزی با اشاره به جلسه 
مشترک دولت و مجلس به مناسبت ماه رمضان گفت: 
قوای سه گانه در عین اینکه خودشان مستقل هستند و 
وظایفی ذاتی دارند، یکی از کارکردهای شان باید تعامل 
با ســایر قوا باشد و به هر میزان که تعامل بین سه قوه 
وجود داشته باشد، به حل مشکلات مردم و روان شدن 
امور در کشور و همچنین تسهیل گری در اداره کشور 

کمک می شود.
این نماینــده مجلس با تاکید بر لــزوم پرهیز از طرح 
مســائل اختلاف انگیز و همچنین ضرورت مراقبت در 

خصوص عدم تبدیل اختلاف سلیقه ها به چالش میان 
دولت و مجلس عنــوان کرد: تعاملات ایــن دو قوه و 
هماهنگی های بیشتری میان آنها و همچنین همراهی 
آنها با یکدیگر هم به کاهش اختلافات میان قوا کمک 
می کند و هم اینکه موجب تغییر ذهنیت دو قوه نسبت 
به یکدیگر می شود و از طرفی دیگر نیز به پیشبرد بهتر 

امور مردم کمک می کند.
فیروزی در پایان با بیان اینکه نتیجه همکاری مجلس 
و دولت باید در ســفره مردم قابل مشاهده باشد، تاکید 
کرد: طبیعتاً هدف نهایی این هماهنگی ها باید به حل 
مشــکلات مردم منتهی شــود و هر اقدام و برگزاری 
جلسه ای در مجموعه حاکمیت اعم از مجلس و دولت 
و نهادهای دیگر باید منتهی به این شــود که گره ای از 

مردم باز و سفره مردم پهن تر شود.

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه 
اعلام کرد که حذف کارت سوخت جایگاه ها از قاچاق 
جلوگیری می کند و افزایش قیمت بنزین شایعه است.
به گزارش برنا، محســن زنگنه، سخنگوی کمیسیون 
تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه درمورد حذف کارت 
ســوخت جایگاه ها، گفت: زمانی که کارت های بنزین 
در دهه ۸0 طراحی شــد اهدافی را سیاستگذار دنبال 
می کرد که از این طریق اطلاعاتی را از مصرف بنزین 
داشــته باشــد و بتواند مصرف ســوخت را در کشور 
مدیریت کند و از طرف دیگر جلوی قاچاق ســوخت 
را بگیرد. اگر همه بنزین مصرفی فرد از طریق کارتش 
استفاده شود امکان قاچاق سوخت هم منتفی می شود.
وی اظهار کرد: متاسفانه دولت بعدی که آمد کارت های 
بنزین را کنار گذاشــت و افراد براحتی می توانســتند 

بنزین بزننــد و در همین زمــان کارت جایگاه ها نیز 
تعریف شــد و بعد از این اطلاعاتــی از حوزه مصرف 
سوخت در کشور نداریم. ممکن است با همین کارت 
جایگاه ها یک فرد در یک روز ده بار سوخت گیری کند 

که همین مشکلاتی را ایجاد کرده است.
زنگنه بیان کــرد: اصل این نظر که کارت جایگاه ها را 
جمع کنیم اتفاق خوبی اســت و ارتباطی به افزایش 
قیمت ندارد و از طرف دولت باید صدور کارت المثنی 

را سرعت بدهد. 
وی در مــورد احتمــال افزایش قیمــت بنزین نیز، 
گفــت: مــا در برنامــه هفتــم محدودیت هایی برای 
افزایش قیمت ســوخت گذاشتیم که حتما دولت هم 
 خــلاف برنامه هفتم عمل نمی کنــد وافزایش قیمت 

بنزین شایعه است.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس

باید نتیجه همکاری مجلس و دولت را در سفره مردم مشاهده کرد
سخنگوی کمیسیون تلفیق خبر داد

محدودیت های برنامه هفتم برای افزایش قیمت سوخت



انتقاد حجت الاسلام رفیعی از گرانی های سرسام آور
حجت الاسلام رفیعی در واکنش به وضعیت گرانی، گفت: در مناظرات ریاست 
جمهوری به گرانی ارز و کالا اعتراض داشــتید چرا خودتان همان مشــکلات 

را تکرار کردید؟
به گزارش خبرآنلاین، حجت الاسلام ناصر رفیعی، سخنران مذهبی به وضعیت 
گرانی  در کشــور انتقاد کرد و گفت: چرا برای گران کردن مسابقه گذاشتید؟ 
شما در مناظرات ریاســت جمهوری به گرانی ارز و کالا اعتراض داشتید چرا 

خودتان همان مشکلات را تکرار کردید؟
وی در ادامــه گفت: چرا در جامعه ما گاهــی بی رحمی صورت می گیرد؟ چرا 
به همدیگر رحم نمی کنیــم؟ دولت و وزارت خانه ها باید به مردم رحم کنند. 
همه با همدیگر در گران کردن مســابقه گذاشتند! وضعیت مردم را ببینید، به 

همدیگر رحم کنید.
حجت الاســلام رفیعی افزود: ما برای وضعیت تمامی مسئولین و دولتمردان 

دعا می کنیم ولی یک نگاهی به وضعیت بازار و مردم هم بیاندازید.

رویداد

عضو حزب کارگزاران ســازندگی گفت: بخشی از حاکمیت 
فعلا به دنبال خالص ســازی اســت؛ فکر می کنم انتخابات 
1404 هم بهتر از انتخابات 1402 نیســت و بنا نیست که 
مردم شرکت کنند. محمود علیزاده طباطبایی، عضو حزب 
کارگزاران، در گفت و گــو منیبان در رابطه با احتمال آغاز 
فعالیت هــای اصلاح طلبان برای انتخابات 1404 در ســال 
جاری گفت: بخشی از حاکمیت فعلا به دنبال خالص سازی 
است و هنوز اشاره  و علامتی برای اصلاح طلبان نیامده که به 

نظر برسد حاکمیت آنها را خودی فرض کرده و اجازه حضور 
در انتخابــات را بــه آن ها می دهد.  او افــزود: فکر می کنم 
انتخابــات 1404 هم بهتر از انتخابات 1402 نیســت و بنا 
نیست که مردم شرکت کنند. به نظر میرسد جریان حاکم 
خلاف نظر رهبری عمل می کند چرا که که ایشان تاکید به 
مشارکت حداکثری دارند، اما آنها دنبال مشارکت حداقلی 
هســتند و بنای اصلاح این امور را هم ندارند. در انتخابات 
اخیر رهبری روی مشــارکت حداکثری تاکید داشــتند اما 

شاهد کمترین مشارکت در طول 45 سال اخیر بودیم. 
طباطبایی تاکید کرد: جریــان حاکم باید تکلیف خود را با 
انتخابات روشــن و نشــان دهد که به این مشارکت راضی 
هستند یا راضی نیستند، اگر راضی هستند که همین روال را 
ادامه می دهند. اصلاح طلبان هم در خانه هایشان نشسته اند 

و زندگی شــان را می کنند و منتظر هستند تا به آن ها اجازه 
حضور داده شود.

او ادامــه داد: حاکمیــت در حال حاضر اصــلاح طلبان را 
نپذیرفته اســت، وقتی حاکمیت نپذیرد بنابراین آنها کنار 

می روند.
طباطبایی خاطرنشان کرد: در جلسات اخیر حزب کارگزاران 
کاملا مشخص بود که جوانان ناامید هستند، انگیزه فعالیت 
ندارند و می دانند هرکســی کوچکترین گرایشی با جریان 
آیت الله هاشــمی داشته باشد ردصلاحیت می شود. اصلاح 
طلبان چه امیدی داشته باشند که چهره های  آنها وارد میدان 

می شوند؟
این چهره سیاسی اصلاح طلب افزود: در انتخابات اخیر حتی 
به اصولگرایان هم فرصت فعالیت داده نشــد و افرادی مانند 

باهنر هم رای نیاوردند، این نشانه قهر مردم است.
او با بیان اینکه اصلاحات تا حاکمیت تغییر رویه ندهد نمی 
تواند برنامه ریزی دقیق داشــته باشد، گفت: اصلاح طلبان 
فعلا طرحی بــرای 1404 ندارند  مگر اینکه حاکمیت روی 

خوشی نشان بدهد ولی فعلا این اتفاق نیفتاده است.
این چهره سیاســی در پایــان گفت: کارگــزاران خارج از 
چارچــوب اصلاح طلبان تصمیمی نمی گیرد و هنوز هم در 
زمینه انتخابات و کاندیداها توافقی نشده است و هیچکس 
مطرح نیست. در محافل خصوصی اصلاح طلبان گفته می 
شــود خوب است، محسن هاشمی یا اســحاق جهانگیری 
کاندیدا جریان اصلاح طلب باشند  اما هنوز تصمیم قطعی یا 
رسمی اتخاذ نشده است. اصلاح طلبان چهره های شایسته 

برای ریاست جمهوری زیاد دارند.

علیزاده طباطبایی:

انتخابات ۱۴۰۴ بهتر از انتخابات ۱۴۰۲ نیست 


